
 
 

 Číslo materiálu : 6/ 

Komise: Školská                                                                RM   15. 6. 2022 

Datum :   30. 05. 2022 – 16:30 hod.  

Přítomni: 

 

 

Omluveni: 

Neomluveni: 

Hosté:               

Mgr. Dana Vepřková, Ing. Josef Treml, Mgr. Jana Červená, Petr Spálený, PhDr. Nina 

Bilincová, Mgr. Patricie Koubská, Kamila Drtilová, PaedDr. Jana Nedvědová, 

Kateřina Špalková, Mgr. Yvetta Jeřábková 

Ing. Martin Procházka 

Bc. Karel Polívka 

Mgr. Lukáš Seifert, Bc. Th.Jan Uhlíř, Mgr. Barbora Křivohlavá 

Člen RM: Mgr. et Bc. Vít Šnajdr 

Příští jednání: 5. září 2022 - 16.30 hodin Rytířský sál  

 

1) Návrh usnesení pro RM :                                                                                                         
Rada města Kutná Hora  

      b e r e  n a  v ě d o m í   

      zápis školské komise ze dne 30. 5. 2022 

 

 

2) program jednání komise včetně krátkého komentáře: 

Program: 
1) Prezentace pana místostarosty Mgr. et Bc. Víta Šnajdra k otázce MŠ Trebišovská a k lokalitám 

pro realizaci projektu nové MŠ, diskuze k tématu a prezentace Mgr Lukáše Seiferta k tématu 
2) Prezentace záměru otevření nové církevní ZŠ arciděkanem Bc. Th. Janen Uhlířem a ředitelkou 

Církevní mateřské školy svatého Jakuba Mgr. Barborou Křivohlavou, diskuze k tématu 
3) Stravování ve Školních jídelnách Kutná Hora, p.o. 
4)  Různé, dotazy, připomínky, diskuze 

 
Add 1) Prezentace pana místostarosty Mgr. et Bc. Víta Šnajdra k otázce MŠ Trebišovská a k lokalitám 
pro realizaci projektu nové MŠ, diskuze k tématu a prezentace Mgr Lukáše Seiferta k tématu 
 
Předsedkyně komise Dana Vepřková přivítala členy komise, pana místostarostu, pana Seiferta jako 
hosta a zástupce MěÚ Kutná Hora a dále představila návazný program a přizvané hosty na další část 
programu.  

A) MŠ Trebišovská 
Pan místostarosta představil návrh na otevření MŠ Trebišovská od 1.9.2022 s vědomím, že město 
nemusí získat dotaci. Nastínil dosavadní vývoj situace ohledně posunu v otevření MŠ. Již 10. června 
2021 bylo řečeno na poradě ředitelů, že Trebišovská bude otevřena v září 2022. Paní ředitelka Berková 
byla seznámena s tím, že má podnikat všechny kroky k otevření od 1.9.2022. Na schůzce v lednu 2022 
bylo potvrzeno, že školka bude připravená ke kolaudaci před létem 2022, tedy může být zahájen provoz 
školky od 1.9.2022. 
Město udělá vše proto, aby získalo dotaci, ale neohrozilo otevření 1.9.2022. Existuje několik návrhů 
řešení s různými stupni rizika ve směru ke včasnému otevření školky, ale i k získání dotace. Dle 
dotačních expertů pana Hubáčka a pana Plápola bude moci být MŠ zkolaudována před podáním žádosti 
o dotaci, ale rozhodující bude, aby projekt nebyl ukončen, tedy, že se ještě po podání žádosti budou 
realizovat v projektu kroky jako je revitalizace zahrady, instalace herních prvků, případný nákup 
vybavení školky. 



Specifické podmínky budou dle ministra školství stejné jako u minulých dotačních výzev. Informoval 
místostarosta na základě osobní konzultace s ministrem MŠMT a dotačními odborníky z 29.5.2022. 
L. Seifert informoval, že specifické podmínky výzvy budou připravené v červnu, tedy výzva v období 
červen až srpen 2022. Bylo by možné využít Lex Ukrajina. Kolaudace do konce srpna a následně zahájit 
zápis do školského rejstříku. Ovšem zahájení ostrého provozu bez zkolaudovaného prostoru může 
vytvořit závažný problém v případě, že by se nějakému dítěti ve školce stal úraz. Připravuje se Lex 
Ukrajina 2. Prvního srpna začne dle plánu zápis do školského rejstříku na základě plánované kolaudace 
25.7.2022. 
Paní Červená se dotázala, zda kolaudaci něco brání, zda můžeme udělat nějaké kroky k tomu, aby se 
otevřelo 1.9. a přitom byl nárok na získání dotace. Místostarosta zopakoval, že by bylo možné školku 
otevřít v režimu Lex Ukrajina a že dle informací od dotačních odborníků, lze kolaudovat a projekt 
dokončit po kolaudaci a otevření školky (revitalizace zeleně, instalace herních prvků). Paní Červená 
zmínila, že i když bychom čekali třeba do listopadu, že není nikde napsáno, že dotaci musíme získat. 
Místostarosta doplnil, že na dotaci není právní nárok. Tedy teď je nejdůležitější, jak se vyjádří 
zastupitelé k otevření MŠ Trebišovská od 1.9.2022 i s tím rizikem, že dotaci nezískáme. 
V rámci diskuze, předsedkyně komise, místostarosty a dalších členů, byla zmíněna další rizika spojená 
s neurčitou délkou doby čekání na dotaci. Tedy zejména nasmlouvaná práce rodičů dětí, které mají do 
MŠ nastoupit 1.9., nasmlouvaní pedagogičtí i nepedagogičtí zaměstnanci. Do školky má 1.9. nastoupit 
88 dětí a 13,5 úvazku zaměstnanců. 
Paní Červená dále zmínila, že by město mělo tedy zajistit dohled nad dětmi v případě, že by se zahájení 
provozu kvůli dotaci oddálilo. Místostarosta reagoval, že bohužel nejsou takové prostory, kde by mohlo 
být 88 dětí a že jsou s tím spojená další rizika. 
Paní Špalková se dotázala na výši možné získané dotace a řekla, že se určitě musí otevřít kvůli rodičům a 
pedagogům 1.9.2022.  
Místostarosta reagoval, že v roce 2021 se s dotací nepočítalo, tedy finance na rekonstrukci jsou 
zaneseny v rozpočtu města. Dle ceny rekonstrukce je odhad získané dotace cca 12 mil. 
Paní Špalková navrhla, aby byl na ZM předložen návrh závazku, že město udělá vše proto, aby dotaci 
získalo a následně navrhla, aby toto doporučení pro zastupitele bylo součástí zápisu školské komise. 
Tento bod následně školská komise definovala a hlasovala o něm jednohlasně 10ti přítomnými hlasy: 
„Členové školské komise jednohlasně doporučují a podporují otevření MŠ Trebišovská od 1. 9. 2022 
s provedenou kolaudací. Dále doporučují učinit všechny potřebné kroky k získání dotace.“  

B) Prezentace k nové mateřské školce 
Pan místostarosta Šnajdr v rámci prezentace uvedl, že je potřeba vybudovat i mimo MŠ Trebišovská 
novou mateřskou školku o cca 80 místech, tedy školku o čtyřech odděleních, jelikož otevřením MŠ 
Trebišovská jsme se měli vyrovnat se situací, kdy jsou MŠ v Kutné Hoře naplněny na výjimku nad 
kapacitu na 28 dětí v 11 odděleních a ani MŠ Trebišovská nepokryje potřeby, které nově vznikly 
s příchodem uprchlíků z Ukrajiny. Tento problém se začal řešit na podzim roku 2021, kdy tehdejší 
městský architekt, oddělení regionálního rozvoje a odbor investic dostali za úkol vytipovat vhodné 
lokality. Na posledním jednání zastupitelstva nebyly podpořeny návrhy na umístění v budově bývalé 
Organy, na Kaňku, v Zelenkově vile. Na mimořádném zastupitelstvu 31.5. budou předloženy tři návrhy. 
V prvním je navrženo otevřít MŠ na Kaňku se dvěma odděleními, další návrh je doprojektování 
Zelenkovy vily a další variantní a protinávrh pana zastupitele Tremla, který navrhuje jako jedinou 
možnou variantu umístění ve Školní ulici. Pan místostarosta detailně popsal zákres architektů 
s odůvodněním, že návrh na vybudování MŠ u „Sokoláku“, který se zdál jako ideální, ale je zde problém 
s územním plánem. Další návrh, který byl vyřazen, bylo umístění v ulici Kvapilova, kde probíhala i 
jednání s KÚSK, ale zde je zase velký problém s dopravní obslužností.  
Nová MŠ by měla být jako celek, ne různá menší pracoviště po městě, jelikož provoz by byl nerentabilní 



a z pohledu financování a dovozu stravy by to bylo problematické. Hlavní návrh je celek, školka ideálně 
o čtyřech, minimálně třech odděleních. A s tímto cílem se hledalo finální řešení na základě studie 
architektů. Pan místostarosta navrhuje ve třetím materiálu zbylá umístění dle vhodnosti sestupně. Na 
prvním místě je pozemek ve Školní ulici. V době vytváření návrhu ze strany architektů nebyla tato 
varianta na prvním místě, protože bylo počítání s mnohem vyšším počtem metrů čtverečních na jedno 
dítě. Je to živý projekt, kdy je na tomto místě vydáno již stavební povolení na původně azylový dům pro 
matky s dětmi (2014). Je pozemek, je projekt, je to uzavřený prostor, je platné stavební povolení. 
Jednalo by se tedy jen o změnu stavebního povolení v účelu užívání a o změnu územního rozhodnutí. 
Jednalo by se o 2+2 nebo 3+1 oddělení. Kromě platného stavebního povolení je v blízkosti spádu čtvrti 
„Třešňovka“ a také v blízkosti probíhající nové výstavby v ulici Benešova.  
Paní Nechojdomová vyjádřila pochybnost, zda v dnešní době může být MŠ dvoupodlažní objekt.  Pan 
místostarosta a pan Seifert reagovali, že projekt by se musel přepracovat na jednopodlažní budovu. 
Musí se dát zadání architektům na přeprojektování.  
Pan Treml bude na ZM předkládat protinávrh jednovariantní na ulici Školní. 
Paní Jeřábková se dotázala na problematiku parkování ve Školní ulici. Pan místostarosta v tomto místě 
problém nevidí. 
Paní Červená by navrhovala 5 parkovacích míst v prostoru před MŠ kvůli vyzvedávání dětí.  
Pan místostarosta dále informoval o možnosti umístění a překážkách v ulici Uhelná a v budově bývalé 
„Organy“. 
Parkování před MŠ ve Školní ulici by se dalo vyřešit zastavením v ulici Školní a v ul. Waldhauserova. 
V případě přijetí dotace je podmínkou 80% naplněnost. V případě přestavby Zelenkovy vily bylo 
spočítáno, že by rekonstrukce, která by vytvořila jedno a půl oddělení stála 16 milionů korun. 
Lukáš Seifert doplnil, že dle demografického vývoje bez započtené migrace vychází na ročník 200 dětí. 
Dle studií ze severských zemí má předškolní vzdělávání největší vliv na člověka a jeho další studijní a 
pracovní úspěchy ve vyšším věku. Tedy je třeba, aby se děti účastnily předškolního vzdělávání co 
nejdříve, ideálně 4 roky v předškolním vzdělávání.  
Dle analýzy mají největší nedostupnost předškolního vzdělávání ORP Kutná Hora a ORP Kralupy nad 
Vltanou. ORP jsou bodována na stupnici 1-10, kdy 10 je nejhorší skóre a tedy největší potřeba. Kutná 
Hora má skóre 9. Finance na podporu předškolního vzdělávání budou dosažitelné pro ORP minimálním 
skóre 6. V rámci připravované výzvy bude fungovat tzv. systém košů, kde budou upřednostňována ORP 
s nejvyšším skóre jako jsou právě ORP Kutná Hora a ORP Kralupy nad Vltavou. Zvýšila se však 
spoluúčast z 15 na 30% u žadatelů a též se zvýšila státní spoluúčast. Udržitelnost projektů se zvýší z pěti 
na deset let.  
Je třeba si vybrat kvalitní realizační studio. Dle pana Seiferta jsou kvalitní realizační studia se zkušeností 
se stavbou MŠ na severu Čech. 
Kutná Hora a okolní obce nemají uzavřené smlouvy o předškolní a školní docházce (např. Církvice). Pan 
Seifert dále v rámci své prezentace uvedl, že na 1000 míst vybudovaných v rámci bytové výstavby 
připadá 17 dětí. Průměrně na třídu připadá 20,5 dítěte. Maximum by mělo být 24, ne 28 na výjimku. 
Pro analýzu reálné spádovosti škol je dle pana Seiferta nejlepší využít data mobilních operátorů.  
Předsedkyně zrekapitulovala zásadní dotazy ohledně stavebního povolení pro MŠ v ul. Školní. Ve Školní 
ulici je 2500 metrů prostoru. Dnes jsou potřeba už jen 4 metry čtvereční na dítě. Je třeba zadat 
přepracování projektu architektům. Stavební povolení je. Jednalo by se o změnu užívání.  
Paní Červená upozornila, že je již 4 roky členem školské komise a upozorňuje na naplněnost mateřských 
škol. Navrhla vybudování kontejnerové školky v lokalitě Třešňovka, kde vnímá vysokou potřebu. 
Kontejnerové školky však v současnosti nejsou dotačně podporované a na trhu je nedostatek 
kontejnerů na přestavbu. 
Pan místostarosta zmínil, že v roce 2014 se vybudoval další oddíl v MŠ Pohádka. MŠ Trebišovská se 



začala řešit na začátku roku 2019. Tedy není pravda, že by se na zajištění dostatečné kapacity v MŠ 
v Kutné Hoře nemyslelo 
Předsedkyně komise dodala, že nebyly dostatečně a důrazně argumentovány požadavky na další místa 
v MŠ, a to ze strany oddělení školství MÚ Kutná Hora. Členové školské komise na nedostatek míst 
dlouhodobě upozorňovali.  
Školská komise hlasovala o 2. bodu jednání - doporučení lokace MŠ ve Školní ulici. Členové komise 
jednohlasně deseti přítomnými hlasy doporučují lokaci ve Školní ulici viz bod 3) Připomínky, dotazy, 
návrhy k projednání v RM 
Lukáš Seifert nabídne po volbách vzdělávací mapy. 
 
Add 2) Prezentace záměru otevření nové církevní ZŠ arciděkanem Bc. Th. Janem Uhlířem a ředitelkou 
Církevní mateřské školy svatého Jakuba Mgr. Barborou Křivohlavou, diskuze k tématu 
Církevní mateřskou školku svatého Jakuba opouští každý rok 10 až 14 dětí, které jsou připraveny na 
vzdělávací systém. CMŠ by po průzkumu mezi rodiči dětí ráda navázala a zřídila základní školu, kde by 
byla jedna třída v ročníku a jednalo by se jen o první stupeň ZŠ s tím, že děti pak mohou navázat na 
církevním gymnáziu a jinde. Jednalo by se o tři malotřídky rozšířené o spirituální rozvoj a katechezi. 
CMŠ udělala předběžnou dohodu s ředitelkou o umístění ZŠ v areálu Základní školy Jana Palacha. 
Paní Špalková se dotázala na umístění na ZŠJP a paní Vepřková na financování a normativy. Paní 
ředitelka uvedla, že zjišťují a propočítávají náklady na provoz školy, zjišťují potřebné informace. ZŠ bude 
v rámci jednoho IČO s dosavadní MŠ. V ročníku se počítá s 15ti dětmi a s celkovou kapacitou 75 dětí 
v pěti ročnících. V úvahu připadá i přípravná třída, tedy by v prvním roce byly v provozu dvě najednou. 
Předpokládané zahájení provozu je 1.9.2023.  
Paní Bilincová doplnila, že na ZŠJP je zatím místa dostatek a to i z toho důvodu, že již nadále nebude 
v provozu pobočka knihovny. Paní ředitelka Křivohlavá zmínila, že by se jednalo o pronájem tří tříd. 
Vedení ZŠJP se záměrem souhlasí a podporuje ho. 
Pan Treml se dotázal, zda může město pak zajistit místa v 6. třídách při pokračování na základní školy. 
Např. na ZŠJP jsou 6. A a B. V příštím šk. roce budou A., B., C. Momentálně na základních školách v 6 
třídách místa nejsou a to hlavně z toho důvodu, že v nich je celkem navíc 16 dětí ukrajinských uprchlíků 
(v 5. ročníku 17 dětí), což jsou ty případné možné volné kapacity pro návazný přestup. Zde nepočítáme 
zájem dětí o přestup na víceletá gymnázia, který lze předpokládat. Tedy by nemusely šesté třídy v ZŠ KH 
pojímat všech 15 žáků a zároveň z pátých tříd odchází děti na víceletá gymnázia.  
Školská komise souhlasí se záměrem rozšíření Církevní mateřské školy svatého Jakuba o návaznou 
základní školu od září 2023 (IČO zůstane stejné). Bod byl odhlasován jednohlasně všemi deseti 
přítomnými členy. 
Paní Nedvědová ze ZŠ Žižkov návazně požádala OŠK, aby nechávalo na školách rezervu v počtu 
obsazených míst, jelikož je reálně velice těžké učit ve třídách kde je více jak 25 dětí. 
 
Add 3) Stravování ve Školních jídelnách Kutná Hora, p.o. 
Sjednocení jídelníčku bylo z důvodu přílivu uprchlíků z Ukrajiny posunuto na další školní rok. Tedy pilot 
jednotného jídelníčku bude od 1.9.2022.  
Paní Červená dále informovala, že od září by mělo fungovat výdejové okénko na ZŠ TGM, kde bude 0,5 
úvazku. Ředitel školních jídelen se k tomuto vyjádří v červnu poté, co se pokusí zajistit člověka do 
výdejového okénka.  
Paní Červená navázala na práci pracovní skupiny pro stravování a udělala šetření ve ŠJ Jiráskovy sady a 
vyhodnotila, že strava a prostředí se zlepšilo. Je nově vymalováno. K obědu byl losos s bramborem a 
podmínky na sezení jsou lepší. Výzvou je oprava podlahy. Hlavní kuchařka v této jídelně však odchází a 
již nastupuje nová. 



Dále vznesla dotaz, zda by školy uvítaly automaty na svačiny a pití? Jednalo se o průzkum mezi členy ŠK. 
Paní Červená je domluvená s předsedkyní Danou Vepřkovou, že do konce školního roku projdou 
všechny jídelny a vyhodnotí stav. 
 
Add 4) Různé, dotazy, připomínky, diskuze 
Školská komise se sejde na konci srpna 2022 v přípravném týdnu. 
 
Úkoly a doporučení komise: 
 
Přílohy: 
 
 
 

Příští schůzka se uskuteční 5. 9. 2022 od 16:30 hodin, Rytířský sál Vlašského dvora, Havlíčkovo náměstí 
552 

 

3) Připomínky, dotazy, návrhy k projednání v RM: 

1)  Členové školské komise jednohlasně doporučují a podporují otevření MŠ Trebišovská od 1. 
9. 2022 s provedenou kolaudací. Dále doporučují učinit všechny potřebné kroky k získání 
dotace.  

2) Členové školské komise jednohlasně doporučují pro umístění nové MŠ lokalitu ve Školní 
ulici. 

3) Školská komise jednohlasně souhlasí se záměrem rozšíření Církevní mateřské školy svatého 
Jakuba o návaznou základní školu od září 2023 (IČO zůstane stejné). 

 
 

4) Reakce rady města:      

Zapsala: L. Francová 

Datum:  31. 5. 2022 

Ověřily: D. Vepřková, J. Červená 

 


